
Ministerstvo pro místní rozvoj (MMR) vy-
hlásilo výzvu k podávání žádostí o poskytnutí 
podpory obcím z fondů EU. Z Integrovaného 
operačního programu (IOP) a rozpočtu  minis-
terstva je na pořízení a aktualizaci územních 
plánů obcí s více než 500 obyvateli připraveno 
celkem 158,7 mil. Kč. 

Podpora je poskytována formou dotace na 
individuální projekty. Podíl spolufinancování  
z EU bude pro všechny projekty ve výši 85 % 
celkových výdajů, zby-
lých 15 % tvoří národní 
spolufinancování hraze-
né ze státního rozpočtu. 
Maximální přípustná 
výše celkových způso-
bilých výdajů na projekt 
činí 4 mil. Kč. Jde o již 
třetí výzvu v této oblasti, přičemž dosud bylo 
předloženo 125 projektů v celkové výši 97 mil. 
Kč. »Věřím, že tyto cílené peníze pomohou 
obcím v jejich územním rozvoji a budou díky 
nim realizovány projekty, které by si obce jinak 
nemohly dovolit,« uvedl ministr pro místní 
rozvoj Rostislav Vondruška.  

Žádosti o dotaci přijímají od 30. října 2009 
pobočky Centra pro regionální rozvoj ČR 
podle územní příslušnosti určené místem reali-
zace projektu. K tištěné žádosti musí být přilo-
ženy všechny povinné přílohy. Žadatel podává 
projektovou žádost prostřednictvím aplikace 
Benefit7. Formulář projektové žádosti včetně 

seznamu povinných příloh je v elektronické 
formě na http://www.eu-zadost.cz/. Seznam 
povinných příloh je uveden také v Příručce pro 
žadatele a příjemce. 

O podporu mohou požádat obce od 500 oby-
vatel (včetně), které splní alespoň jednu z ná-
sledujících podmínek: 
• leží v rozvojové oblasti, rozvojové ose nebo 
ve specifické oblasti zpřesněné či vymezené  
v zásadách územního rozvoje kraje, nebo 

• do doby nabytí účin-
nosti zásad územního 
rozvoje je jmenovitě 
uvedena v Seznamu 
obcí, které leží v rozvo-
jových oblastech, osách 
a specifických oblastech 
republikového význa-

mu, který je přílohou Příručky pro žadatele a 
příjemce, nebo 
• minimálně 10 staveb pro bydlení na území 
obce se nachází ve stanoveném záplavovém 
území nebo jejich obytné místnosti určené pro 
bydlení byly po 1. 1997 zaplaveny a tyto stav-
by nemají dosud  zajištěnou protipovodňovou 
ochranu, nebo 
• obec musí v územním plánu prověřit rozvojo-
vý záměr obsažený v Politice územního rozvo-
je 2008 nebo v územně plánovací dokumentaci 
kraje.                                                           ( t z )  

Celý text výzvy je k dispozici na adrese  
http://www.strukturalni-fondy.cz/. 
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Na územní plány zbývají ještě desítky milionů 

 

Čtěte listopadové vydání  
Moderní obce 

 

Mimo jiné přináší: 
• Na návrhu nového zákona  
o odpadech se opět pracuje, 
ale jinak 
• Plnění sdílených daní na 
příkladu deseti měst 
• Skončila už reforma územní 
veřejné správy, nebo jí kynou 
nové možnosti? 
• Změny v zákoně o obcích a 

vznik základních registrů /2 
• Jak v Plzeňském kraji připravovali aktivaci datových 
schránek 
• Co je veřejná služba, si obce určují samy 
• Úspěšné systémy nakládání s odpady ve vybraných 
třinácti městech 
• Co přinese nový zákon o ochraně ovzduší obcím a 
městům 
• Kontrola platů v příspěvkových organizacích 
• Matriky bez »tajemství« 
• Praha chystá nový územní plán: Co přinese investo-
rům a co občanům? 
• Mariánskolázeňská Hlavní ulice triumfovala v soutěži 
Cesty městy 
• Elektrárna na zpětný leasing? 
• Jak zvýšit šanci vaší obce na získání dotace? 
• Proč u nás scházejí hrobníci 
• PŘÍLOHA: Financování municipálních projektů 
(připravená společně s odborným měsíčníkem Ban-
kovnictví – http://bankovnictvi.ihned.cz) 

AKT UÁL NĚ  

»Nápovědna« pro obce 
Ministerstvo pro místní rozvoj (MMR) při-

pravilo publikaci, která detailně popisuje jed-
notlivé dotační tituly pro každou velikostní 
kategorii obcí. »Kterýkoliv starosta v ní najde 
tituly, které pro svou obec může využít,« uve-
dl ministr Rostislav Vondruška. Knižní podo-
bu publikace budou starostové dostávat zdar-
ma na různých akcích MMR, k dispozici bude 
i na  regionálních pracovištích ministerstva.  

V tyto dny bude také všem obcím zaslána  
z MMR e-mailová informace s odkazem na 
web minist erstva www.mmr.cz a 
www.strukturalni-fondy.cz , kde bude možné si 
publikaci stáhnout. Na těchto webech bude 
publikace rovněž průběžně aktualizována.  

Obsah publikace však už nyní naleznete na 
http://www.mmr.cz/Pro-media/Tiskove-zpravy/2009/Den-malych-obci-navstivil-ministr-Rostisl av-Vondru/FileList/Dotacni-tituly-E U . 
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Každoroční setkání primátorů a starostů měst 
a obcí České republiky, v pořadí již 96. Žofín-
ské fórum, se usku-
teční ve Velkém sále 
pražského paláce 
Žofín ve středu  
16. prosince 2009  
od 13 hodin.  

V úvodu této 
prestižní akce vy-
stoupí premiér Jan 
Fischer, ministr fi-
nancí Eduard Janota 
a ministr pro místní 
rozvoj Rostislav 
Vondruška. V rámci 
jednotlivých vystou-
pení zaznějí podstat-
né informace, které 
se týkají výkonu 
veřejné správy, rozpočtu na rok 2010, otázek 
daňové politiky, dotací z Evropské unie, rozvo-
je infrastruktury atd. V následné diskusi budou 

členové vlády odpovídat na dotazy účastníků 
fóra. Hovořit se však rovněž bude o aktuálních 

otázkách, spojených 
se životem měst a 
obcí, jako jsou pro-
blematika výběru a 
přerozdělování sdíle-
ných daní, novinky  
v legislativě apod. Po 
skončení fóra bude 
pro všechny jeho 
účastníky připraveno 
společenské setkání  
s občerstvením.  
Přihlášku na toto 
Žofínské fórum, 
jehož mediálním 
partnerem je časopis 
Moderní obec spolu 
s ČT24, Televizí Z1, 

deníkem Právo a časopisem Lobby, lze získat 
pod odkazem Program na www.zofin.cz .                         

( z r )  

Setkání primátorů a starostů na Žofíně 

Setkání primátorů a starostů měst a obcí České repub-
liky se uskuteční 16. prosince ve Velkém sále pražské-
ho paláce Žofín.                                               Foto: archiv 
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Krajské úřady se s rozjezdem datových 
schránek vyrovnaly velmi dobře, stejně tak 
obce. Na  svém dvoudenním jednání v závěru 
minulého týdne v Písku se na tom shodli ředi-
telé krajských úřadů. Grémium ředitelů kraj-
ských úřadů je jedním 
z iniciativních a porad-
ních orgánů Asociace 
krajů ČR.  

»Kraje a obce jsou  
v tomto směru na tom 
z celé veřejné správy 
nejlépe, pečlivá přípra-
va na jejich zavedení 
se vyplatila,« uvedla 
Eva Kafková, ředitelka 
Krajského úřadu Mo-
ravskoslezského kraje. 
V jiných sférách však 
tomu tak podle ředitelů 
není. »Datové schránky 
vidím jako veliký pro-
blém, který se bude muset řešit legislativně. 
Jestliže my to máme zvládnuté, vnější svět na 
to v mnoha případech hledí s otevřenými ústy,« 

dodal Petr Hostek, ředitel Krajského úřadu 
Středočeského kraje. Velkým plusem krajských 
úřadů je velmi dobrá technická vybavenost, 
kterou směrem k datovým schránkám mají, což 
je rozdíl například od soudů. 

»Jsem přesvědčen  
o tom, že chod dato-
vých schránek v rámci 
možností zvládáme, 
jsme opravdu technic-
ky dobře vybaveni. 
Máme na úřadu pra-
covní skupinu, která 
řeší případné problémy, 
a to se nám osvědčuje. 
Že by však tuto službu 
veřejnost masově vyu-
žívala, to zatím nevidí-
me,« konstatoval ředi-
tel jihočeského krajské-
ho úřadu Luboš Průša.                   
                              ( t z )  

O tom, jak v Plzeňském kraji připravovali 
aktivaci datových schránek, čtěte v listopado-
vém vydání Moderní obce. 

Finanční konference SMO se blíží 
Ještě až do pátku 13. 11. se můžete přihlásit 

na XII. Celostátní finanční konferenci Svazu 
měst a obcí ČR. Po tomto termínu to bude 
možné už jen po telefonické domluvě.  

Konference s podtitulem Pokles ekonomiky 
a dopad na hospodaření obcí se uskuteční ve 
dnech 23. a 24. 11. v Praze v nové budově 
Národního muzea (bývalá budova Federálního 
shromáždění a posléze Rádia Svobodná Evro-
pa). Program bude rozdělen do pěti tematic-
kých bloků věnovaných například. daňovým 
příjmům a poplatkům, problematice DPH, 
prostředkům z Programu rozvoje venkova či 
OP Životní prostředí. Dalšími velkými tématy 
jsou finanční dopady nakládání s odpady a 
provozování sázkových her.  

Přihláška ke stažení je na  www.smocr.cz  . 

Novinky Studia AXIS 
Na téma Činnost technického dozoru inves-

tora se 3. 12. uskuteční v Praze seminář, který 
se bude věnovat pracovní náplni funkce TDI  
v celém procesu výstavby včetně dopadu aktu-
álních právních předpisů a dokumentování 
kontrolních činností. U staveb financovaných 
z veřejného rozpočtu je přitom dozor investora 
povinností.  

Vaší pozornosti by neměl ujít ani dvoudenní 
kurs (ve dnech 8. a 9. 12.) Příprava k autori-
začním zkouškám ČKAIT, který je určen ža-
datelům o autorizaci ČKAIT ve všech obo-
rech. Lektory budou dlouholetí specialisté 
ČKAIT na právní a technické předpisy. V ceně 
kurzu je i publikace nutná pro přípravu k pí-
semnému testu.  

Bližší informace o obou odborných akcích 
včetně přihlášek na www.studioaxis.cz . 

Fotovoltaika jako zdroj příjmů 
Pod tímto názvem Economia, a.s., Divize 

konferencí a seminářů, chystá na 25. 11. do 
pražského hotelu President konferenci, která 
má zástupcům investorů, obcí, firem působí-
cích v tomto segmentu trhu i odborné veřej-
nosti poskytnout komplexní informace o sou-
časném stavu a vývoji fotovoltaiky, zejména  
v přelomovém roce 2010.  

Na konferenci moderované Luďkem Nieder-
mayerem z Deloitte ČR zaznějí v přednáškách 
témata jako PPP projekty – budoucnost rozvo-
je obcí a firem, Fotovolatika v ČR a její finan-
cování, Ekonomika projektu fotovolatické 
elektrárny, případové studie – Business Case  
v ČR, Současný stav s připojováním nových 
výroben nebo Rozvoj fotovolatiky, důvody a 
důsledky.  

Více informací včetně přihlášky najdete na  
http://economia.ihned.cz/6/0/83/kas-konference-detail/ . 

Koordinátor cyklodopravy začal vydávat newsletter 

Datové schránky na krajských úřadech nezadrhly 

Grémium konstatovalo, že úsporná opatření krajů 
zahrnují hlavně redukci výdajů na příspěvkové 
organizace a jejich investice; v provozní sféře 
úřadů se šetří okolo 10–20 % v přímých nákla-
dech na energie, autoprovozy apod.    Foto: archiv 

»Mým cílem je analyzovat a odstraňovat 
překážky rozvoje cyklistické dopravy. A těch je 
u nás pořád dost,« tvrdí koordinátor rozvoje 
cyklistické dopravy v ČR Jaroslav Martinek, 
který byl do této funkce jmenován letos v červ-
nu ministrem dopravy Gustávem Slamečkou. 
Jaroslav Martinek, který nadále pracuje i jako 
vedoucí oblasti nemotorové dopravy Centra 
dopravního výzkumu, v. v. i., stál u zpracování 
Strategie cyklistické dopravy v ČR, která byla 
už před pěti lety schválena vládou. 

Jaroslav Martinek si nyní vytváří svůj pra-
covní tým odborníků, kteří mu budou pomáhat 
s přípravou návrhů změn, které by měly podpo-
řit rozvoj cyklistiky u nás systémově. »Rád 

bych podchytil podněty zdola a současně po-
kládám za důležité informovat všechny zainte-
resované o tom, co se v oblasti cyklistiky dě-
je,« říká koordinátor. K tomu začal vydávat i 
svůj elektronický newsletter, jehož první číslo 
spatřilo světlo světa při příležitosti Bike konfe-
rence, která se uskutečnila 5. listopadu v Brně. 
Newsletter má přinášet informace o odborných 
akcích, možnostech financování cyklistických 
projektů a přípravě nových legislativních ná-
vrhů, ale třeba také příklady úspěšných řešení, 
a to i ze zahraničí. 

Zasílání newsletteru zdarma na e-mail si 
můžete objednat na jaroslav.martinek@cdv.cz .                   

( r š )  

Soutěž Dobrá rada nad zlato už zná vítěze 
Právě dnes, ve středu 11. listopadu, byly na portálu TOPREGION CZ odtajněny výsledky soutě-

že Dobrá rada nad zlato 2009. Soutěž se snaží zviditelnit existenci a činnost krajských rad pro 
rozvoj lidských zdrojů a v neposlední řadě projekty samé. Každý soutěžní projekt může sloužit 
jako inspirace pro projekty další. 

V letošním roce prvenství patří projektu Inovační vouchery (Jihomoravský kraj, viz adresa 
http://www.inovacnivouchery.cz). Druhé místo obsadil projekt I s autismem to jde (Hlavní město 
Praha, viz http://www.praha.apla.cz) před třetím, jímž je Klíč k handicapu (Královéhradecký kraj, 
viz http://os-orion.cz). 

Mimořádné ocenění hodnotící komise získal projekt Biologie v praxi (Středočeský kraj, viz 
http://www.gymkc.cz/projekty/biologie-v-praxi.html). Mimořádná cena patří projektu Entrepre-
neurship competencies of teachers – ECT (Ústecký kraj, viz http://www.project-ect.eu). 

Více na www.topregion.cz/soutez .                                                                                               ( t z )  
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(NE)chceme solární boom? 
Máte-li na toto téma, na snahy omezit pod-

poru solárních elektráren či na efekt programu 
Zelená úsporám pro solární termiku jasný a 
podložený názor, příp. dotazy, budete vítáni na 
stejnojmenném národním workshopu, který 
pořádá Liga ekologických alternativ (LEA, 
http://www.lea.ecn.cz) při veletrhu AQUA-
THERM v Praze-Letňanech v pátek 27. 11. od 
11 do 14.30 h (hala D2). Akce se koná v kon-
textu Solární ligy ČR a Evropské ligy obnovi-
telné energie. Diskutovat se bude o tématech: 
Proč, od kdy a nakolik má být přidušena vý-
stavba slunečních elektráren?, Kde je nezávis-
lá objektivita médií v kampani proti nim?,  
S jakým »herním plánem« přichází nový hráč 
– Česká fotovoltaická asociace?, Je využita 
šance programu Zelená úsporám na rozhýbání 
solární termiky?, Začíná  konečně akcelerovat 
i solární energetika na Slovensku? Účast na 
workshopu je zdarma pro ty, kdo se do 20. 11. 
přihlásí na lea3@seznam.cz , příp. u zájemců  
o prezentaci ucelenějšího názoru v diskusi 
organizátoři uvítají zaslání anotace předem.  

Vzniká nová diskusní platforma 
Setkání odborníků kulatého stolu s tématem 

Rozvoj a regenerace měst: Role soukromého a 
veřejného sektoru se uskuteční 23. 11. v sídle 
pražské advokátní kanceláře Havel & Holá-
sek. Akce, jejíž průběh zajišťuje IURS – Insti-
tut pro udržitelný rozvoj sídel o.s. (nezisková 
organizace, jejímž hlavním posláním je pod-
porovat udržitelný rozvoj měst a obcí tak, aby 
představovala kvalitní místa k životu, práci a 
rekreaci), by měla identifikovat, jak se role 
veřejného a soukromého sektoru mohou dopl-
ňovat, co od sebe oba sektory očekávají a co 
by měly očekávat a jak oba tyto sektory mo-
hou spolupracovat s cílem zlepšení kvality 
života a konkurenceschopnosti měst. Setkání 
by mělo přispět i k zahájení nové iniciativy a 
platformy pro diskusi o regeneraci měst. Bu-
dou následovat další obdobná setkání s příbuz-
nou problematikou.  

Více informací lenka.hartmanova@iurs.cz 
nebo tel. 602 773 592. 

Máte kamery i ve své škole? 
Své žáky sleduje kamerami 28 % základních 

a středních škol. Údaje České školní inspekce 
zveřejnil Český rozhlas – Radiožurnál. Pokud 
si však škola chce kamerový systém pořídit, 
musí mít souhlas všech rodičů a žáků – a musí 
to nahlásit Úřadu pro ochranu osobních údajů. 
Podle jeho ředitele Igora Němce to ne všechny 
splňují. »Školy netuší, že ochrana osobních 
údajů a zákon na ochranu osobních údajů  
s tímto souvisejí. Pokud takovou věc zjistíme, 
tak škole hrozí pokuta až do 10 mil. Kč,« řekl 
Igor Němec. Školy také musí zajistit, aby se k 
záznamům z kamer nedostal nikdo nepovola-
ný, záznamy navíc nesmějí uchovávat déle než 
24 hodin. Kdyby se rodičům nelíbilo, že jejich 
děti jsou sledovány, právník David Strupek 
radí obrátit se na soud. Jestliže by rodiče uspě-
li, škola by musela kamery odstranit a nabíd-
nout satisfakci, tedy zřejmě buď omluvu, nebo 
nějakou menší finanční částku. 
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Havířovští si jedou pro žezlo Města stromů 

Do projektu REURIS (Revitalization of Ur-
ban River Spaces) v rámci Operačního progra-
mu Nadnárodní spolupráce Central Europe 
město Plzeň vstoupilo prostřednictvím své 
příspěvkové organizace Útvar koncepce a roz-
voje města Plzně. Projekt začal v září 2008 a 
potrvá do srpna 2011. Vedou-
cím partnerem projektu REU-
RIS je Central Mining Institu-
te Katowice, dalšími partnery 
jsou Útvar koncepce a rozvo-
je města Plzně, město Ka-
towice, město Bydgoszcz, 
město a univerzita Lipsko, 
město Stuttgart a město Brno.  

Projekt REURIS je zaměřen 
především na zpracování 
základních principů revitali-
zace řek a návrhy struktury 
rekreačních míst a jejich loka-
lizace. Přínosem je i možnost 
sdílení zkušeností na meziná-
rodní úrovni. Základní pod-
mínkou projektu je vytváření místních partner-
ství, tedy zapojení orgánů městských obvodů a 
města, veřejnosti a majitelů dotčených pozem-
ků do přípravy dokumentací revitalizace řek.  

Jak se Plzni daří s podporou REURIS revita-
lizovat její nábřeží, to delegace města v minu-

lých dnech úspěšně prezentovala v německém 
Stuttgartu, a to jak projektovým partnerům, tak 
zástupcům německé veřejnosti. »Ukazuje se, 
že města řeší při obnově říčních koryt podobné 
otázky. Konkrétně Stuttgart začal s přípravami 
už v roce 1980,« řekla členka delegace a ředi-

telka Útvaru koncepce a roz-
voje města Plzně Irena 
Vostracká. Podle Pavlíny 
Červené z Útvaru koncepce a 
rozvoje města Plzně, která se 
prezentace ve Stuttgartu také 
účastnila, Plzeň tentokrát 
představila to nejnovější: 
»Kromě řeky Úslavy jako 
celku jsme se zaměřili na 
nedávno dokončenou studii, 
která se podrobně zabývá 
lokalitou u sv. Jiří. Zmínili 
jsme i říjnový úspěch ve  
4. ročníku prestižní soutěže 
The European Greenways 
Award, kde získala Plzeň  

s projektem sportovně-rekreačních tras druhé  
místo.«                                                         ( t z )  

O projektu REURIS více najdete na adrese  
http://www.reuris.gig.eu/en/home.html  ,  
o účasti Plzně v něm na http://ukr.plzen.eu 
(odkaz Mezinárodní projekty). 

Z prezentace Plzně ve Stuttgartu.  
                                         Foto: archiv 

www.regionservis.cz 

PŘEHLED NAŠICH KONFERENCÍ DO KONCE LEDNA ROKU 2010  

 19. listopadu 2009, Sezemice – V. SETKÁNÍ STAROSTŮ A MÍSTOSTAROSTŮ PARDUBICKÉHO KRAJE 

 26. ledna 2010, V. SETKÁNÍ STAROSTŮ A MÍSTOSTAROSTŮ OLOMOUCKÉHO KRAJE  
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4. února 2010, V. SETKÁNÍ STAROSTŮ A MÍSTOSTAROSTŮ JIHOČESKÉHO KRAJE 

Už zítra, 12. listopadu, mají zástupci města 
Havířov v budově Senátu Parlamentu ČR ofici-
álně převzít putovní skleněné žezlo Město 
stromů 2009/2010. Slavnostního aktu se za 
Havířov zúčastní náměstek primátora Eduard 
Heczko a tajemník magistrátu Milan Menšík. 
Záštitu nad předáním titulu Město stromů pře-
vzala senátorka Jana Juřenčáková. Se zástupci 
vedení města se do Senátu 
vydají žáci ze ZŠ Gorkého. 
Jde o školu, která získala 
titul Ekoškola EU. Pro děti 
je kromě návštěvy sídla 
horní parlamentní komory 
připravena také prohlídka 
Poslanecké sněmovny.  

Přítomní hosté budou 
seznámeni se soutěžemi 
Město stromů a Entente 
Florale Europe a také s 
kampaní držitele titulu 
Město stromů 2008/2009, která se uskutečnila 
v Krnově. Havířov se může pochlubit již něko-
lika zrealizovanými akcemi – odbornou konfe-
rencí, akcemi v knihovně, vědomostní soutěží 
o stromech, sázením habrů na Hlavní třídě atd. 

Soutěž Město stromů, vyhlašovaná Nadací 
Partnerství ve spolupráci s městem Strakonice, 
se letos poprvé stala nominační soutěží pro 
výběr českého zástupce v kategorii měst do 
mezinárodní soutěže Evropská rozkvetlá sídla 
– Entente Florale Europe, v níž Krnov získal 
skvělou stříbrnou medaili. Účast Havířova  
v soutěži Entente Florale již schválila rada 

města.  
Do každoročně vyhlašova-
né soutěže Město stromů se 
mohou přihlásit všechna 
města na území ČR o mini-
mální velikosti obce s roz-
šířenou působností. Projekt 
ve vybraném městě probíhá 
po dobu jednoho roku, od 
října do října následujícího 
roku. Po tuto dobu se vítěz-
né město stává Městem 
stromů. Hlavním partnerem 

soutěže je společnost Tetra Pak, partnerem je 
společnost Regionservis. Přihlášky do soutěže 
hledejte počátkem příštího roku na webu Nada-
ce Partnerství www.nadacepartnerstvi.cz.  

( t z )  

Plzni zapojení do projektu REURIS svědčí 

Putovní žezlo Města stromů.  Foto: archiv 

http://www.lea.ecn.cz
mailto:lea3@seznam.cz
mailto:lenka.hartmanova@iurs.cz
http://www.moderniobec.cz
http://www.reuris.gig.eu/en/home.html
http://ukr.plzen.eu
http://www.regionservis.cz
http://www.nadacepartnerstvi.cz
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Kalkulačka pro nájemníky i obce 
Ministerstvo pro místní rozvoj (MMR) do-

poručilo všem nájemníkům, kteří mají pochy-
by o správné výši svého nájemného pro rok 
2010, aby si ji přepočítali pomocí kalkulačky 
nájemného. Kalkulačka s jednoduchým návo-
dem k použití je na webu MMR www.mmr.cz 
pod odkazem Bytová politika v menu nahoře. 
Je-li nájemci doručeno oznámení o jednostran-
ném zvýšení nájemného a v tomto oznámení 
se vyskytuje chybný údaj, může nájemce po-
dat ve lhůtě tří měsíců od doručení oznámení 
žalobu na neplatnost jednostranného zvýšení 
nájemného. Kalkulačku mohou využít i obce, 
aby si ověřily správnost výše nájemného, jak 
ji vyměřily ve svých bytech. 

Veřejné CNG stanice přibývají 
Dnes, již po uzávěrce našeho newsletteru, se 

v Praze 4-Hodkovičkách v ulici Modřanská č. 
80 otevírala čtvrtá veřejná plnicí stanice na 
stlačený zemní plyn (CNG) na území české 
metropole, celkem však již dvaadvacátá v ČR. 
»V Praze plánujeme otevřít i pátou stanici, a 
to v Evropské ulici,« uvedla Lenka Hauptma-
nová, mluvčí Pražské plynárenské, a. s. Další 
plnicí stanice brzy přibudou například také  
v Hrušové u Vysokého Mýta, v ulici Ruská  
v Ostravě či ve Svobodě nad Úpou u Trutno-
va. Tam bude stanice jak veřejná, tak pro do-
pravní podnik, který plánuje pořídit 10 CNG 
autobusů. V Brně se plánuje zdvojnásobit 
kapacita stávající stanice Na Špitálce a v roce 
2010 se motoristé v Brně dočkají další stanice 
Brno-Slatina. V roce 2013 by měly být tyto 
stanice podél hlavních silničních tahů a v roce 
2020 by mělo být v ČR více než 350 stanic na 
tuto alternativní pohonnou hmotu. Svým usne-
sením č. 563 z 11. 5. 2005 dala vláda ČR zele-
nou rozvoji využití zemního plynu v dopravě  
s cílem dosáhnout do roku 2020 minimálního 
podílu 10 % na spotřebě zemního plynu  
z celkové spotřeby pohonných hmot v dopra-
vě. Usnesení vlády také doporučilo hejtma-
nům a primátorům měst zavést krajské a měst-
ské příspěvky na pořízení autobusů na plyno-
vý pohon pro městskou dopravu a veřejnou 
linkovou dopravu.  

Šest barevně pomalovaných laviček, které 
se minulý týden představily před budovou 
pražského magistrátu, nebyly dílem vandalů, 
ale výsledkem tvůrčí práce dětí ze základních 
škol a příměstských táborů zřizovaných Hlav-
ním městem Prahou. V rámci projektu Čisté a 
zelené Prahy – Pro zdravé město děti za tři 
měsíce pomalovaly na 160 laviček, které jsou 
nyní rozmístěny v pražských lesích. Mezi 
lavičkami, které postoupily do finále a jejichž 
snímky byly vystaveny na internetových 
stránkách www.cistapraha.cz , se rozhodovalo 
hlasováním návštěvníků webu.  

Celkem 5147 hlasujících rozhodlo o pořadí 
nejkrásnějších laviček: 1. místo – přípravná 
třída ZŠ Zlíchov, 2. místo – 6. třída ZŠ Zlíchov, 3. místo – 5. třída ZŠ Tolerance, 4. místo – 8. a  
9. třída ZŠ Lužiny, 5. místo – 9. třída ZŠ Tolerance, 6. místo – 4. třída ZŠ Bártlova. První tři týmy 
kromě věcných darů získaly od partnerských organizací i poukazy na zajímavé zážitky: Vítězný 
tým bude krmit dravou zvěř v ZOO koutku Lesů hl. m. Prahy, druhý v pořadí bude moci pomalo-
vat svozový vůz Pražských služeb na komunální odpad a třetí se projede lodí po Vltavě.           ( t z )  

Knihovny pro děti mají v závěru roku napilno 

Co lavička, to originál – a je jich v Praze 160! 

Druhý ročník soutěže Kamarádka knihovna 
2008 už má své vítěze. Slavnostní vyhlášení 
výsledků soutěže, kterou ve dvouletých inter-
valech pořádá Svaz knihovníků a informačních 
pracovníků ČR (SKIP), se uskutečnilo minulý 
týden v brněnské Knihovně Jiřího Mahena. 
Partnerem soutěže je společnost 3M Česko, 
záštitu nad akcí převzalo Ministerstvo kultury 
ČR a odbornou garanci poskytla Národní 
knihovna ČR; patronem soutěže je spisovatel a 
herec Arnošt Goldflam.  

Knihovnám přihlášeným do soutěže nejprve 
udělují známky dětští čtenáři – tentokrát 
knihovny formou 
běžného školního 
hodnocení známko-
valo 17 tisíc dětí.  
V soutěži se však 
sledují také důležité 
kvalitativní parame-
try – délka provozní 
doby pro děti, pro-
cento registrova-
ných dětských čte-
nářů ze všech dětí  
v obci, výpůjčky, 
vybavení počítači 
připojenými k internetu, kvalita webových 
stránek, prostředí a vybavení knihovny atd.  

Do nejužšího výběru se tak dostalo jedenáct 
finalistek. Z nich jako vítěz vzešla Městská 
knihovna Sedlčany (okres Příbram) před Měst-
skou knihovnou Slavoj Dvůr Králové nad La-
bem (okres Trutnov) a Městskou knihovnou 
Havířov. Vítězná knihovna obdržela hlavní 
cenu – box na samoobslužné vracení knih  
v hodnotě 150 tisíc korun od generálního part-
nera, firmy 3M Česko. Připomeňme ostatní 
finalisty soutěže Kamarádka knihovna 2008. 

Byly jimi (bez rozlišení pořadí): Městská 
knihovna Dobříš (okres Příbram), Knihovna 
města Hradce Králové, Městská knihovna Ka-
menice nad Lipou (okres Pelhřimov), Městská 
knihovna Louny, Obecní knihovna Mokrá-
Horákov (okres Brno-venkov), Městská 
knihovna Nová Paka (okres Jičín), Městská 
knihovna Nová Role (okres Karlovy Vary) a 
Městská knihovna Nová Včelnice (okres Jin-
dřichův Hradec).  

Rušné dění v knihovnách však neustává ani 
nyní. Už 28. listopadu, tedy sobotu před první 
adventní nedělí, se péčí SKIP uskuteční ve více 

než stovce veřejných 
knihoven Den pro 
dětskou knihu. Je 
věnován nejen pro-
pagaci knih pro děti, 
ale jeho hlavní 
atrakcí bude předvá-
noční prodej knih. 
Děti si budou moci 
prohlédnout nejen 
to, co je právě  
k prodeji, ale i to, co 
se dá půjčit nebo 
případně koupit 

později. V řadě knihoven na tento den připravi-
li i různé soutěže pro dětské čtenáře, výstavy 
obrázků, jejichž dětští autoři se inspirovali 
četbou knih, aukce vyřazených knih nebo baza-
ry dětských knih apod.  

( t z )  
 
Více informací o soutěži Kamarádka knihov-

na najdete na www.kamaradkaknihovna.cz , 
přehled akcí knihoven během Dne pro dětskou 
knihu na vás čeká na webové adrese  
http://www.dendetskeknihy.cz/index.php?n=2  . 

Čtvrťáci ze ZŠ Bártlova se se svou lavičkou probojo-
vali mezi šestici nejlepších.                         Foto: archiv  

 
 

Čtěte odborný měsíčník  
Moderní obec  
 

Ukázkové číslo ZDARMA  
si objednejte  
na tel. 800 11 00 22 nebo na  

http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=MO 
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